
V četrtek, dne 21. julija, se je seja nadaljevala, v raz
pravo je prišel proračun. 

Proračunska razprava. 
Poročilo o novem proračunu je podal oblastni odbor

nik g. dr. Veble. Razložil je, zakaj in kako se bodo pora
>bile posamezne postavke, izjavil je, da se niso naložila no
bena nova bremena, ki bi ljudstvo težje zadela, razkrinkal 
je nasprotne stranke, ki baš sedaj hočejo uvedbo novih 
davkov, končno pa je predlagal, naj skupščina proračun 
odobri. 

Zatem se je vnela obširna razprava o proračunu, v ka
teri so govorili zastopniki nasprotnih strank in naši poslan
ci. Nasprotniki, radičevci, demokrati, zlasti pa socijalisti, 
so vse grajali, nič jim ni Ibilo prav. Radičevci so zahtevali 
več denarja za njihovo Medžimurje, demokratom so se zo
pet zdeli premali davki, še več bi hoteli naložiti našemu 
kmetu, samo da bi njihovi gospodi več ostalo. Najbolj pa 
so jo polomili socijalisti. Kar vsi trije, eden za drugim, so 
govorili, eden je .pobijal to, kar je drugi zagovarjal, tako da 
se nazadnje že sami niso več spoznali, kaj da prav za prav 
hočejo. 

Naši poslanci so nasprotnikom prav krepko odgovar
jali ter jih pošteno zavrnili. Prvi je govoril dr. Ogrizek, ki 
je posebno demokratom pošteno levite bral, ker so prav
zaprav oni s centraistično ustavo zakrivili, da se danes ob
lasti s takimi težavami borijo. Socijaliste je oštel poslanec 
Kores, ker niso nikoli zadovoljni, enemu je proračun pre
velik, drugemu premajhen. Poslanec Rozman je povedal, 
da govore socijalisti tako samo zato, ker bi radi, da bi se 
med 'ljudstvom o njih govorilo, zlasti sedaj, ko se bližajo 
volitve. Proti nasprotnikom sta nastopila še tudi poslanca 
Blatnik in Hrastelj. Govoril je tudi poslanec nemške manj
šine dr. Miihleisen, ki je izjavil, da bo glasoval za prora
čun, ker v teh razmerah ni mogoče drugega, boljšega se
staviti. 

Ker so socijalisti v svojih govorih omenili tudi mini
strskega predsednika ter izjavili, da je v Mariboru pozival 
delavce, naj volijo radikale, pa bodo imeli boljšo plačo, je 
veli/ki župan g. dr. Schaubach vstal ter zavrnil poslanca 
Petejana rekoč, da je grda neresnica, če se tako govori, 
kajti on je bil ves čas v družbi ministrskega predsednika, 
pa ni ničesar podobnega izjavil. Ko je Petejan rekel, da je 
tako čital v »Volksstimme« in v »Jutru«, se mu je cela ob
lastna zbornica zasmejala, kajti človek, ki tema listoma še 
kaj verjame, je res redkost. 

Nato se je vršila podrobna proračunske razprava. Bila 
je zelo kratka. Po končani razpravi se je o vsaki postavki 
posebej glasovalo. Proračun je bil sprejet soglasno. 

Popoldanska seja. 
Popoldan se je pričela seja ob pol 5. uri. Na sporedu so 

bili: sklepanje o službeni pragmatiki, o oblastnem denar
nem zavodu, o nakupu poslopja za oblastno skupščino. 

0 pragmatiki je poročal poslanec dr. Ogrizek. Prag
matika je pravilnik, ki urejuje službeno razmerje med urad 
niki in oblastjo, ki uradnike nastavlja. Ker zaposluje ob
last veliko uradnikov, je potrebna pragmatika, katero je 
mariborska Oblast povzela po ljubljanski. Strokovnjaki so 
mnenja, da je pragmatika dobra. Bila je soglasno sprejeta. 

G. dr. Ogrizek je nadalje poročal o skupnem uredbo
dajnem odboru mariborske in ljubljanske skupščine. Mari
borska in ljubljanska oblast imata namreč veliko vprašanj, 
katera bo najboljše v medsebojnem sporazumu rešiti. Zato 
je predlagal odbor skupno sejo obeh skupščin v Celju. Da 
se pripravijo vsa vprašanja za delo skupščin, je predlagan 
poseben odbor, v katerega je skupščina imenovala poslan
ce: dr. Schaubacha, dr. Ogrizeka, dr. Vebleta, dr. Kečkeša 
(vsi SLS) in dr. Odiča (radičevec). 

G. dr. Veble je podal poročilo o oblastnem denarni 
zavodu, ki se bo ustanovil. Denarni zavod je nujno p 
treben in zato je bil njegov predlog soglasno sprejet. 

Sprejeta je bila nadalje resolucija, v kateri oblasti 
skupščina poziva državo, da ji odstopi vse one posle, ki 
po zakonu gredo. Resolucija je 'bila sprejeta soglasno. 

Predlogi in prošnje. 
Med sejo so prišli na vrsto tudi predlogi posamezn 

oblastnih poslancev SLS, katere je prečita! tajnik g. StaUe 
Občina Teharje zahteva ukrepov, da se omeje avtomobib 
nesreče. — Poslanec Jakob Rajh predlaga nujno zgraditi 
ceste Strigova—Ljutomer čez Presiko, nujno adaptacijo \ 
ničarske šole v Kapeli pri Radencih. — Združenje jugosl 
vanskih agronomov predloži svoje resolucije. — Narodi 
galerija v Ljubljani prosi za podporo v znesku 250.000 ] 
—Občina Kamnica prosi za podporo za zidanje novega m 
stu. — Občina Dolena prosi za podporo pri popravi obči 
skih cest. — Zveza strelskih družin prosi za podporo. • 
Poslanec Dodlek za popravo šolskih poslopij v nekater 
krajih Madžimurja. — Občina Poljčane, naj okrajno ces 
Slov. Bistrica—Rogaška Slatina prevzame država, občinsl 
cesto na Spodnje Poljčane pa okrajni zastop, poleg tega ] 
še več manjših predlogov. — Mestni magistrat maribors 
predlaga takojšnjo popravo obrežja Drave med drž. mo 
tom in brvjo na desni strani reke, ker je že cesta v neva 
nosti. — Solčavčani so predložili posebne resolucije o sv 
jih krajevnih potrebah. — Občina Girknica prosi za po 
poro za zgradbo novega kolodvora. — Okrajni zastop v ( 
Radgoni gradi nov most preko Mure pri G. Rdagoni in pr 
si za podporo. —Občina Remšnik prosi za podporo pri p 
pravi občinskih cest. — Okrajni odbor na Vranskem pro 
za podporo za cesto v Letuš, predlaga reorganizacijo Km 
tijske družbe, maksimiranje avtonomnih doklad, obla 
prevzemi ljudsko šolstvo. — Občina Slivnica podporo : 
nov most na Polanskem otoku. — Občina Dravograd op 
zarja na pokvarjen most preko Drave pri Dravogradu. 
Nekateri zasebniki so vložili protest zoper sedanji lovs: 
zakon. — Občina Sladkagora za cesto: Sladkagora—Peč 
na. — Slovenska Straža, gasilna društva v Lučah, v Pei 
rah za podporo. — Občina Savel za podporo kmetom, ki i 
trpeli zaradi metuljavosti. — Občina Griže za ureditev ce 
ne zadeve Žalec—Megojnice—Zabukovca. — Predlog ok 
aastopa v Vranskem zoper fuzioniranje z okrajem Celje. 
Dr. Schaubach: Zgraditev ceste Petelnik—Licenca—Ža 
Ijek. — Bruderman: Predlog za uvedbo carinskih tarife 
pri blagovni pošti. — StabejKugovnik: Oblastna skupščii 
prevzemi v last bivše deželne ceste na ozemlju Korošk 
Predlog glede orožnih vaj. — RajhNeudauerHrastcl 
Prošnja za pomoč za prizadete .po toči. — SchaubachNap 
nik: Zgradba ceste Oplotnica—Slov. Bistrica. — Levstik i 
tovariši: Ohranitev šestih mest živinozdravnikov v podr< 
čju mariborske oblasti. — Poslanec Modemdorfer je vlož 
šest nujnih predlogov, katerim pa skupščina ni prizna 
nujnosti in so se vrnili odseku. 

S tem se je proračunska seja zaključila. 

Zborovanje mariborske oblastne 
skupščine. 

V zadnji številki »Gospodarja« smo poročali o začetku 
zasedanja mariborske oblastne skupščine in o predlogu no
vega oblastnega proračuna. 


